
 
 

Interpellation S –. Vad anser Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Jennie 

Forsblom, KD, om angiverilagstiftning i sjukvården och varför? 
Regeringen och Sverigedemokraterna vill att det ska bli en tvingande skyldighet för offentliganställda 
att anmäla papperslösa människor de möter i sitt arbete till Polisen. För närvarande avser regeringen 
och SD att utreda saken närmare inför implementering. 
 
Vi socialdemokrater menar att det är ett helt oacceptabelt steg för en regering att ta. Det utmanar mer 
än personalens arbetsmiljö och välbefinnande på jobbet; angiveri hotar grundläggande värderingar 
inom den medicinska etiken. 
 
Regeringen och SD förbereder lagstiftning som ska tvinga personal i välfärden att ange papperslösa 
barn, ungdomar och vuxna till Polisen. Reaktionen bland personal över hela landet är hård, mycket 
hård. Ledande företrädare för följande organisationer kräver att regeringen häver förberedelserna av 
angiveritvång för personalen: 
 
Vårdförbundet 
Sveriges Psykologförbund 
Sveriges Arbetsterapeuter 
Sveriges tandhygienistförening 
Sveriges läkarförbund 
Logopedförbundet 
IFMSA Sweden 
Svenska läkaresällskapet 
Svenska barnmorskeförbundet 
Akademikerförbundet SSR 
Svensk sjuksköterskeförening 
Dietisternas riksförbund 
Fysioterapeuterna 
Riksföreningen för skolsköterskor 
Svensk förening för röntgensjuksköterskor 
Svenska barnläkarföreningen 
Barnläkarföreningen 
Sjukhusläkarna inom Läkarförbundet 
Kommunal 
Vision 
Institutet för biomedicinsk laboratorievetenskap 
Läkare i världen 
Läkare utan gränser 
Amnesty Sverige 
Svenska Röda Korset 
Caritas Sverige 
Rädda Barnen 
Hälsa och mänskliga rättigheter 
Rosengrenska stiftelsen 
Alsike kloster 
Posithiva Gruppen 
Asylrättscentrum 
RFSU 
Räddningsmissionen 



 
 
RFSL 
Civil Rights Defenders 
KSAN 
 
Den samlade vårdyrkeskårens uppmaning till regeringen och SD är att stoppa förberedelserna om 
angiverilagstiftning och respektera vårdens yrkesetik. Vi socialdemokrater kräver samma sak. Så här 
kan vi inte behandla vårdpersonal i Sverige och Gävleborg. 
 
Till och med regioner som styrs av M, KD och L har meddelat regeringen, att angiverilagstiftning vill 
deras sjukvårdspersonal inte veta av. I Region Skåne tar den politiska ledningen avstånd från sin egen 
regering. 
 
Med anledning av ovan önskar jag ställa följande frågor till ordförande för Hälso- och 
sjukvårdsnämnden (HSN), Jennie Forsblom, KD: 
 

1. Har ordf HSN uppmärksammat kritiken från sjukvårdpersonalens egna organisationer mot att 
införa angiverilagstiftning? 

2. Vad tror ordf HSN att den omfattande kritiken från sjukvårdpersonalens egna organisationer 
beror på? 

3. Delar ordf HSN den omfattande kritiken från sjukvårdpersonalens egna organisationer? 
4. Är ordf HSN beredd att omhänderta samt å sjukvårdspersonalens vägnar agera för att hindra 

en kommande angiverilagstiftning? 
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